
 

 

A Arenys de Munt, el dimecres 19 de juny de 2024, a les 18 h, es reuneixen a Can 
Borrell les següents persones, que formen part del Consell Municipal de Cultura o que 
actuen en representació de membres que no han pogut assistir a la reunió: 
 
Regidors 
Tònia Vila i Paituví (regidora de Cultura i Educació) 
Victòria Devesa i Jorge (regidora de Junts per Arenys de Munt) 
Raquel Serrat i Suñé (regidora de la CUP) 
 
Representants de partits polítics 
CUP: Montserrat Fontbona i Missé 
 
Representants d’entitats d’Arenys de Munt 
 
Cor Aloc: Sefa Planas i González 
Comissió d’Agermanament amb Feytiat: Jaume Rossell i Colomer 
Associació de Puntaires d’Arenys de Munt: Montserrat Casademunt i Catarineu, M. 
Dolors Garcia 
Col·lectiu pel Museu Arxiu d’Arenys de Munt: Francesc Forn i Salvà 
Biblioteca Antònia Torrent i Martori: Isabel Tudurí i Valls 
Arxiu J. Missé: Teresa Missé i Sañé 
 
Particulars 
Montse Viader i Crous 
Xavier Oller i Artigas 
 
Fa de secretària Alícia Muns i Terrats. 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
L’acta anterior queda aprovada per unanimitat. 
 
A continuació, la Sra. Vila presenta com han quedat les dues regidories arran de les 
eleccions municipals de 2023. 
 
 
2. Memòria 2023 
 
La Sra. Vila presenta tots els actes que es van fer l’any 2023. Amb un PowerPoint es 
pot veure tota l’activitat de 2023 mes a mes. És destacable la nombrosa activitat de la 
Sala d’Exposicions Mercè Paluzie, en la qual s’intenta que la sala incorpori l’art en totes 
les seves disciplines; la nova entitat fotogràfica RAW, que ha començat la seva 



 

 

singladura amb moltes activitats, i el cicle Re-Vers, ja que els artistes que van venir 
estan a l’escena poètica catalana i Arenys de Munt ja és un referent.  
La Sra. Vila explica que al concurs de la Mostra Literària del Maresme Arenys de Munt 
cada any té guanyadors i el 2023 en va tenir dos. 
 
El 2023, la Comissió de la Memòria Històrica va continuar treballant per a la instal·lació 
de la placa Stolpersteine, que va tenir lloc el març de 2024. 
 
Quan arriba a la Festa Major, dona la paraula a la regidora Sra. Raquel Serrat, que 
explica que l’objectiu de la Regidoria de Cultura d’Arrel és impulsar aquells aspectes 
tradicionals locals i donar-los la rellevància que es mereixen; un d’aquests és la 
recuperació dels Goigs de Sant Martí, que, a través de l’escola, els infants van poder 
aprendre a cantar. 
 
La Sra. Serrat explica el pessebre vivent que es va organitzar com a una nova iniciativa  
d’un grup de gent que s’estan constituint en entitat i que de mica en mica aniran fent 
el projecte més gran. 
 
 
3. Actes culturals 2024 
 
Al febrer es van iniciar els actes del Centenari de la Gruta de Lourdes, a proposta de 
persones relacionades amb l’Arxiu Històric, la Parròquia i altres col·lectius. La Sra. 
Serrat detalla els actes que es faran, a petició de la Sra. Fontbona. 
 
També es van fer les sardanes a Lourdes, dins els actes del Centenari de la Gruta, que 
s’havien fet fa molts anys. 
 
Al març, amb motiu de la col·locació de la placa Stolpersteine, es va organitzar una 
exposició i una conferència del fotoperiodista Jordi Borràs i Abelló, per parlar dels nous 
feixismes; hi va col·laborar l’arenyenc Agustí Barrera i Puigví.  
 
L’exposició fotogràfica va tenir molts visitants. El dissabte al matí, en un acte molt 
institucional i digne, es va col·locar la placa Stolpersteine en memòria de Joan Grassot i 
Grivé, amb la presència de la seva família. A la tarda va tenir lloc la presentació del 
llibre d’Elies Surroca i Campàs. 
 
La Sra. Serrat explica la recuperació del ball de la moixiganga a l’abril; amb el temps es 
pretén que Arenys de Munt tingui la seva pròpia moixiganga. 
 
La Sra. Vila explica que, amb la incorporació de nous membres, l’Agrupació Sardanista 
està molt activa i ajuda a donar una mirada més actual de la sardana. 
 



 

 

La Sra. Serrat parla de les Festes del Remei, que es van intentar programar amb actes 
fets per artistes d’Arenys de Munt, de quilòmetre zero. 
 
S’explica que a Arenys de Munt es fa el concurs nocturn de sardanes, que el fa propi de 
la nostra població. Aquest any s’ha fet a l’abril. 
 
Es parla del celebració del Dia de la Dansa, que aquest any s’ha fet el 21 d’abril, amb la 
participació de molts col·lectius i activitats de dansa d’Arenys de Munt. 
 
La celebració de la diada de Sant Jordi va aconseguir reunir molts autors locals que  
han fet llibres i alguns van poder estar a la plaça per poder signar i ensenyar els seus 
llibres. 
 
La Sra. Serrat ensenya el llibre Pintem Arenys de Munt, pensat perquè en una pàgina hi 
hagi els símbols/personatges/edificis/costums d’Arenys de Munt sense color, i a l’altra 
en color. 
 
La Sra. Vila comenta que a la Mostra Literària va haver-hi un munt de treballs 
presentats. Excepte la franja d’edat que correspon a la universitària, la resta d’edats és 
molt participada, fins i tot en la categoria d’adults i dels relats breus. Explica que 
s’envien els treballs guanyadors a la Mostra Literària del Maresme. 
 
El segon Aplec de la Sardana (8 de juny), amb tres cobles, va ser una diada bonica i 
participada. 
 
Actes que han de venir properament són el Dia de la Música, la Flama del Canigó i la 
Trobada de Puntaires. Com que darrerament gairebé no hi ha cireres, des de Promoció 
Econòmica es va decidir eliminar la Fira de la Cirera d’en Roca i fer una fira amb 
productes d’Arenys de Munt de tot tipus, la Fira KM AdM. Hi havia pastissers, cireres, 
maduixes, vins i altres productes locals. 
 
El mes de juliol tindrem la Nit Bruixa de Pintura, concurs organitzat per Amics per l’Art 
del Maresme, i sardanes d’estiu el dia 13 de juliol. La Sra. Serrat explica que les 
sardanes s’han repartit per tot l’any i a l’agost no n’hi haurà; es farà la ballada al juliol. 
També s’ha programat un taller de sardanes. Comenta que s’ha fet un díptic amb el 
recull d’activitats d’estiu. 
 
Altres actes que hi haurà aquest any són la Diada de l’11 de setembre, amb l’entrega 
d’obsequi a la puntaire de més edat, l’homenatge a Lluís Companys, la Festa Major i un 
concert de veus femenines amb el Cor Voxalba per Nadal. 
 



 

 

Sobre la Sala d’Exposicions, es comenta que hi ha programació per a tot l’any. S’ha 
incorporat una exposició de mobles de ferro de Joan Camacho i Antolín i una de 
fotoperiodisme d’Esteve Alonso i Flores. 
 
Respecte a les inversions, el més urgent era la restauració estructural de Mas Talleda, 
perquè la teulada queia i no es podia deixar apuntalada. El següent pas és fer el 
projecte per a la rehabilitació de l’interior (envans, finestres, electricitat... per poder 
ser utilitzat com a equipament municipal). 
 
Arran d’una recent modificació de crèdit aprovada pel Ple, s’han incrementat algunes 
aplicacions del pressupost, que permetran fer inversions com arranjar les goteres de la 
Sala Municipal, substitució dels llums de la Sala d’Exposicions per focus dirigibles més 
adequats per a exposicions, redacció de l’avantprojecte de la nova biblioteca, 
adquisició de mobiliari per a equipaments (escenari, taules, cadires, ventiladors, etc.). 
 
La Sra. Vila informa que a la biblioteca s’estan adequant diferents espais que no es 
feien servir o on hi havia una altra activitat i s’han canviat de lloc per destinar-los a la 
biblioteca, com ara una aula d’estudi per a nois i noies que han de fer treballs. 
 
La Sra. Serrat explica que s’ha fet la figura de goma del gegant Martí, que sortirà a la 
venda per la Festa Major, i l’any que ve, en què la Colla de Geganters celebra el 40 
aniversari, tindrem la figura de la geganta Remei. 
 
Quant a la digitalització de les puntes, s’ha fet una fitxa prototipus per catalogar el fons 
de patrons i properament es disposarà d’un ordinador per a aquesta tasca. 
 
Es començarà a treballar amb el fons romà que tenim, amb la Comissió de la Memòria 
Històrica. 
 
Com que no hi ha Consell de Festes, si algú vol estar a les comissions de Joventut, de la 
Gruta o a la Comissió de Festes, hi està convidat. Quanta més gent i de més edats 
diferents, millor, per aconseguir una festa més plural. 
 
 
4. Torn de paraules 
 
La Sra. Planas pregunta com està el Centre Cívic Can Mallol. La Sra. Vila explica que a la 
segona planta, que s’està acabant, hi haurà un auditori on es podran fer presentacions, 
espectacles i concerts de petit format; un espai per a activitats de cos i psicomotricitat 
que pot acollir moltes disciplines: espai nadons, ioga, balls en línia, gimnàstica per a la 
gent gran, etc. A més, hi haurà vestuaris i banys. 
 



 

 

A la planta baixa, en un dels locals s’hi instal·larà l’àrea de Serveis Personals de 
l’Ajuntament. També hi ha despatxos per fer reunions, que es posen a disposició de les 
entitats. S’han comprat unes pantalles grans movibles a través de carros per fer 
projeccions i que es podran utilitzar a les diferents sales. Hi ha cafeteria, però de 
moment no està operativa perquè falta fer la licitació. Al primer pis s’hi ubica l’Escola 
de Música Arenys de Munt. 
 
Paral·lelament, s’està urbanitzant tot l’exterior. El DISAM ha de marxar d’allà i ja té una 
nova ubicació. Tota aquella unitat d’actuació es desenvoluparà urbanísticament i hi 
haurà una plaça i carrers que connectaran la zona de Sant Carles amb la rotonda de 
l’entrada del poble. 
 
El Sr. Forn comenta que va ser una satisfacció veure que es rehabilita Mas Talleda. 
Pregunta a què es destinarà i si es rehabilitarà Villa Josefa. La Sra. Vila li diu que hi ha 
diferents opcions sobre la taula i ha recollit una proposta de la Sra. Montse Viader i 
Crous que traslladarà al govern. Aclareix que en aquell espai hi ha d’anar la zona de la 
residència de la gent gran. Explica que està recollint fotografies antigues de les masies 
per quan es pugui fer la seva rehabilitació poder treballar en base a com era 
originàriament. 
 
La Sra. Casademunt agraeix la digitalització de l’arxiu de puntes i explica que per fer les 
fitxes falten recursos humans. La Sra. Vila explica que aviat es podrà disposar de 
l’ordinador, per bolcar tota la informació que ja han treballat les puntaires. 
 
La Sra. Vila explica que al conveni amb la Diputació per a la biblioteca es plasmen els 
compromisos d’uns i altres, i la signatura del conveni era llargament esperada. Parla de 
la falta de recursos humans i econòmics i de prioritats. Explica que la biblioteca és molt 
viva i s’hi fan moltes activitats; per pal·liar la manca d’espai, se n’adeqüen de nous 
dintre del mateix edifici; ja està en marxa l’espai d’estudi per als joves al primer pis. 
Ara s’està treballant per ubicar els Muntanyencs a un altre local i així poder utilitzar el 
que tenien a la planta baixa de l’edifici de les monges. 
 
La Sra. Viader demana que es tingui en compte tenir un lloc per fer una exposició 
permanent de les puntes d’Arenys de Munt; suggereix que potser alguna puntaire pot 
fer una aportació. Actualment només hi ha el Museu de la Punta d’Arenys de Mar. Un 
museu no tindria cabuda a Arenys de Munt, però una exposició permanent sí. 
 
El Sr. Oller explica que la Sra. Maria Roig va deixar dit que volia donar tot el seu llegat a 
un futur museu o espai de puntes. 
 
La Sra. Vila explica que, amb el Centre Cívic en marxa, molts altres equipaments es  
reorganitzaran i es podran recuperar espais. 
 



 

 

 
I, no havent-hi altres temes per tractar, s’acaba la sessió a 2/4 de 8 del vespre. 


